
Protokół Nr XLVI/2018 

z posiedzenia Rady Gminy Łączna 

 dnia 28 czerwca 2018r. 

 
 

Miejsce posiedzenia  –  sala konferencyjna Gminnej Biblioteki Publicznej w Czerwonej 

Górce 1 b 

Czas trwania obrad   –  godz.  9,00  -  12,45 

 

Ad  1. 

Dnia 28 czerwca 2018r. odbyło się kolejne XLVI-e w kadencji posiedzenie Rady Gminy 

Łączna. 

Obrady otworzyła i przewodniczyła im Przewodnicząca Rady Gminy p. Monika Pająk. 

Przewodnicząca Rady powitała zaproszonych gości, przybyłych radnych i sołtysów. 

Wśród zaproszonych gości byli: 

- Wójt Gminy Łączna p. Romuald Kowaliński 

- Skarbnik Gminy p. Alicja Miernik 

- Radca Prawny p. Wacław Iwanczatik 

- Kierownik Zakładu Gospodarki Komunalnej p. Marek Walkowicz 

- Kierownik Gminnego Ośrodka Pomocy Społecznej p. Bernardyna Wasińska 

- Kierownik Wydziału Technicznego p. Krzysztof Pastuszka 

- Dyrektor Gminnej Biblioteki Publicznej p. Magdalena Kowalik 

- pracownik Urzędu Gminy p. Natasza Cierpisz 

- Kierownik Powiatowego Urzędu Pracy  p. Marcin Sałata 

- niektórzy sołtysi Gminy Łączna 

- mieszkańcy Gminy  

 

Na liście obecności podpisy złożyło 15 radnych, czyli 100 % ustawowego składu Rady 

Gminy. 

Obrady były prawomocne. Listy obecności stanowią załącznik do protokołu. 

 

Ad  2. 

Na sekretarza obrad Przewodnicząca Rady zaproponowała radnego Artura Osmana, który nie 

wyraził zgody na pełnienie tej funkcji.  

Następnie w kolejności alfabetycznej Przewodnicząca Rady wskazała  radną  Martę 

Siewierską, która taką zgodę wyraziła. 

 

Ad  3. 

Przyjęcie porządku posiedzenia. 

Przewodnicząca Rady Monika Pająk  – odczytała zaproponowany porządek obrad i zapytała 

czy są jakieś wnioski lub propozycje do porządku obrad. 

Radny Januchta – zgłosił wniosek z komisji połączonych z dnia 27 czerwca 2018r. aby z 

porządku obrad sesji zdjąć podpunkt 9 h) podjęcie uchwały w sprawie udzielenia pomocy 

finansowej Gminie Raków na wzniesienie  pomnika Wincentego Witosa na terenie miasta 

Kielce. 

Innych wniosków nie zgłoszono. 

Przewodnicząca Rady – prosiła o przegłosowanie wniosku z komisji połączonych w sprawie 

zdjęcia z porządku obrad sesji podpunktu 9 h) uchwały w sprawie udzielenia pomocy 

finansowej Gminie Raków na wzniesienie  pomnika Wincentego Witosa na terenie miasta 

Kielce.  (za – 5, przeciw – 8, wstrzymało się – 2 / 15 obecnych )  
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Wniosek nie przeszedł, więc porządek obrad stał się obowiązujący. 

1. Powitanie i stwierdzenie kworum. 

2. Powołanie sekretarza obrad. 

3. Przyjęcie porządku posiedzenia. 

4. Sprawozdanie Wójta Gminy z prac w okresie między sesjami. 

5. Sprawozdanie z wykonania wniosków i uchwał Rady Gminy z poprzednich sesji. 

6. Przedstawienie wniosków z posiedzeń komisji w okresie między sesjami. 

7. Pytania, wnioski, postulaty. 

8. Udzielenie odpowiedzi na zadane pytania. 

9. Podjęcie uchwał w sprawach: 

a) wyrażenia zgody na utworzenie miejsca okazjonalnie wykorzystywanego do 

kąpieli na terenie gminy Łączna w roku 2018 

b) zaopiniowania projektu uchwały Rady Powiatu Skarżyskiego w sprawie 

zmiany w podziale powiatu skarżyskiego na okręgi wyborcze, ustalenia ich 

granic i numerów oraz liczby radnych wybieranych w każdym okręgu 

wyborczym w wyborach do Rady Powiatu Skarżyskiego 

c) ustalenia wynagrodzenia Wójta Gminy Łączna 

d) zmian budżetu Gminy Łączna na 2018 rok 

e) zmian Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Łączna na lata 2018-2026 

f) udzielenia pomocy finansowej dla Stowarzyszenia „Braterskie Serca” na 

budowę windy dla osób niepełnosprawnych 

g) udzielenia pomocy finansowej dla Powiatu Kieleckiego na przebudowę mostu 

w ciągu drogi powiatowej w miejscowości Barcza 

h) udzielenia pomocy finansowej Gminie Raków na wzniesienie pomnika 

Wincentego Witosa na terenie miasta Kielce 

i) zmiany Nr 2 w miejscowym planie zagospodarowania przestrzennego gminy 

Łączna 

j) zatwierdzenia rocznego sprawozdania finansowego Gminnej Biblioteki 

Publicznej w Łącznej za rok 2017 

k) zatwierdzenia sprawozdania finansowego wraz ze sprawozdaniem z wykonania 

budżetu za 2017 rok. 

10. Podjęcie uchwały w sprawie udzielenia absolutorium Wójtowi Gminy Łączna z tytułu 

wykonania budżetu za 2017 rok 

a) opinia Regionalnej Izby Obrachunkowej o sprawozdaniu w wykonania budżetu 

Gminy Łączna za 2017 rok 

b) informacja o stanie mienia jednostki samorządu terytorialnego  

c) wniosek Komisji Rewizyjnej o udzielenie absolutorium Wójtowi Gminy 

Łączna z tytułu wykonania budżetu za 2017 rok wraz z uzasadnieniem 

d) opinia Regionalnej Izby Obrachunkowej o wniosku Komisji Rewizyjnej 

e) dyskusja 

f) głosowanie uchwały 

11. Przyjęcie protokołu z posiedzenia Rady Gminy Łączna 

- z dnia 21 maja 2018r.  

- z dnia 1 czerwca 2018r. 

12. Zakończenie obrad. 
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Przewodnicząca Rady   za zgodą Rady Gminy oddała głos Kierownikowi Powiatowego 

Urzędu Pracy p. Marcinowi Sałata. 

Kierownik PUP  p. Marcin Sałata –  Dyrektor Powiatowego Urzędu Pracy Roman Białek 

zobligował mnie do przedstawienia Państwu propozycji zmian funkcjonowania PUP w 

zakresie obsługi osób bezrobotnych z terenów gmin wiejsko-miejskich. W 2009 r. na 

podstawie projektu powstały lokalne punkty informacyjno-konsultacyjne: w Skarżysku-

Kościelnym, Bliżynie, Suchedniowie. Całość obsługi osób z Suchedniowa i Łącznej zostało 

przeniesione do Suchedniowa. 

Zmiany przepisów i prognozy, które nas czekają  od 1 stycznia 2019r. pod kątem zmiany 

ustawy o promocji zatrudnienia i funkcjonowania PUP,  wymagają wprowadzenia pewnych 

zmian funkcjonowania Urzędu Pracy a przede wszystkim przeniesienie całości osób ze 

wszystkich gmin z powiatu skarżyskiego do Skarżyska do Centrum Aktywizacji Zawodowej. 

W ten sposób wszyscy będą mieli równy dostęp do usług PUP.  

Stopa bezrobocia spadła.  Z Gminy Łączna obecnie jest 220 osób zarejestrowanych.  

Jeśli chodzi o obsługę osób w centrum Aktywizacji Zawodowej w Skarżysku to na jednego 

doradcę obsługi bezrobotnego przypada 190 osób. W lokalnym punkcie informacyjnym w 

Suchedniowie na 1 osobę przypada 800 osób. Ministerstwo pracy na rok 2018 znacznie 

obcięło finanse na aktywizację osób bezrobotnych. Z obserwacji skarżyskich gmin widać, że 

spada motywacja do podjęcia pracy osób bezrobotnych. Szacujemy że 20 % jest chętnych na 

podjęcie zatrudnienia z powiatu skarżyskiego. Po opiniach pracodawców rąk do pracy brakuje 

i decydują się na zatrudnienie obcokrajowców.  

Proponuje się likwidację Lokalnych Punktów Informacyjno-Konsultacyjnych w gminach  

od 1 stycznia 2019r.  i jednocześnie wchłoniecie ich funkcji przez Centrum Aktywizacji 

Zawodowej w siedzibie głównej urzędu w Skarżysku. Jest to propozycja nowego działania 

PUP od stycznia 2019r. po to aby zagwarantować równy dostęp  mieszkańcom powiatu do 

oferty aktywizacyjnej. Prosimy o dyskusję i zrozumienie ponieważ musimy się do tego 

przygotować. 

Wójt Gminy p. Romuald Kowaliński – Czy Urząd Pracy jest w posiadaniu informacji ile jest 

osób poszukujących pracy w gminie i ile jest osób aktywnie zaangażowanych w 

poszukiwanie. 

Kierownik PUP p. Marcin Sałata  –   dziś nie jestem przygotowany na odpowiedź  ale 

pisemnie udzielę takiej informacji. 

Wójt Gminy p. Romuald Kowaliński – głównym powodem stworzenia Lokalnego Punktu 

Informacyjno-Konsultacyjnego  w Suchedniowie była przesłanka, aby osoby bezrobotne  nie 

musiały dojeżdżać do Skarżyska, przez co były mniejsze koszty przemieszczania się .  

Jeżeli będzie to procentowo niska liczba bezrobotnych na gminę, to wtedy nie jest temat zbyt 

gorący ale jeśli osób aktywnie poszukujących pracy i próbujących współdziałać z PUP jest 

dużo to temat pozostaje. Nie znam stanowiska innych wójtów, burmistrzów ale uważaliśmy tą 

inicjatywę za cenną. Myślę że Rada Gminy i ja,  jeśli dostaniemy taką informację, że osób 

bezrobotnych z gminy jest niewiele to przychylimy się do tej propozycji. Jeśli jednak  Rada 

Gminy nie ma nic do powiedzenia, to przyjmiemy z  milczeniem decyzję PUP. Chętnie na ten 

temat porozmawiam z Dyrektorem PUP, może Dyrektor ustaliłby termin spotkania w tej 

sprawie. 

Pan  Marcin Sałata – jeśli chodzi o koszty dojazdów do PUP, to  osoby korzystające z GOPS 

nie muszą jeździć do Skarżyska np. celem odebrania zaświadczenia. Istnieje obsługa osób 

bezrobotnych poprzez system telefoniczny.  
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Po rozmowie z Dyrektorem istnieje możliwość refundacji kosztów dojazdów na wizyty do 

doradców zawodowych raz na 4 miesiące celem odbycia porady. Musimy sobie zdawać 

sprawę, że jeden pracownik w Suchedniowie  nie jest w stanie obsłużyć wszystkich 

mieszkańców bezrobotnych z Suchedniowa i Łącznej. 

Innych pytań nie zgłoszono, wobec czego przedstawiciel PUP  podziękował i wyszedł. 

Wystąpienie  Kierownika PUP  stanowi załącznik do protokołu. 

 

Ad  4  i  5. 

Sprawozdanie z działalności Wójta  w okresie między sesjami tj. od dnia 21 maja 2018r.       

do 28 czerwca 2018r. oraz z realizacji uchwał Rady Gminy złożył Wójt Gminy Romuald 

Kowaliński. 

Sprawozdanie stanowi załącznik do protokołu.   I tak:  

 I.   Uczestniczyłem : 

22 maja – w podpisaniu umowy na modernizację sali gimnastycznej. Zadanie otrzymało 

dofinansowanie w ramach Regionalnego Programu Operacyjnego Województwa 

Świętokrzyskiego na lata 2014–2020 dla projektu pn. Modernizacja Infrastruktury sportowej 

oraz zakup nowoczesnego wyposażenia oraz pomocy dydaktycznych do placówek 

edukacyjnych z terenu Gminy Łączna.                                

Umowę podpisali Wójt Gminy p. Romuald Kowaliński oraz firma EKO – BUD z Warszawy, 

którą reprezentował p. Bogdan Wójcik.                                                                                   

Planowany zakres robót będzie obejmował prace ogólnobudowlane związane z : 

- remontem pokrycia i izolacji dachu, 

- remontem wraz ze zmianą aranżacji pomieszczeń węzła szatniowo – sanitarnego. 

28 maja - w sanktuarium Matki Bożej Ostrobramskiej w Skarżysku-Kam.   w uroczystej mszy 

świętej odprawianej w intencji pracowników samorządowych,  

               - w posiedzeniu Kolegium Regionalnej Izby Obrachunkowej w Kielcach.     

Z informacji jaka wpłynęła z RIO do tut. Urzędu w dniu   30 maja br. wynika, że w ramach 

prowadzonego z urzędu badania zgodności z prawem uchwały Nr XLIII/212/2018 Rady 

Gminy Łączna z dnia 25 kwietnia 2018r. w sprawie zmian budżetu Gminy Łączna na 2018 

rok – uchwała została podjęta bez naruszenia prawa. 

1 czerwca – w nadzwyczajnym posiedzeniu Rady Gminy Łączna, 

4 czerwca – w spotkaniu z przedstawicielem Agencji Rozwoju Regionalnego  w 

Starachowicach w sprawie rekomendacji wynikających z raportu końcowego „Badania 

wdrażania konwencji o prawach osób niepełnosprawnych w instytucjach publicznych”, 

5 czerwca – w spotkaniu z przedstawicielem FART Starachowice w sprawie gminnych robót 

drogowych,  

                  - w Filharmonii Świętokrzyskiej w Kielcach w uroczystych obchodach 20-lecia 

województwa świętokrzyskiego.   

 

II. Wydałem zarządzenia: 

- w sprawie zmian budżetu Gminy Łączna na 2018r. 

- w sprawie wprowadzenia Regulaminu kontroli zarządczej i zarządzania ryzykiem  

  w Urzędzie Gminy Łączna i zadań jednostek organizacyjnych Gminy Łączna w zakresie    

  kontroli zarządczej, 

- w sprawie powołania komisji ds. przeglądu i odbioru pogwarancyjnego zadania  ”Budowa   

  sieci kanalizacji sanitarnej w miejscowościach Gózd i Łączna”, 
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- w sprawie określenia wysokości Stypendium Wójta Gminy Łączna za wyniki  w nauce oraz    

   za wybitne osiągnięcia w 2018 roku. 

Okręgowa Komisja Egzaminacyjna opublikowała wyniki tegorocznego egzaminu 

gimnazjalnego dla powiatów i gmin, które także ukazały się już na łamach 

Echa Dnia Świętokrzyskiego. 

W powiecie skarżyskim powrót na pierwsze miejsce gminy Łączna. 

1. Łączna – 95,81 punktów (23,18 język polski + 17,75 historia i wos + 15,00 matematyka + 

13,84 przedmioty przyrodnicze + 26,04 język angielski, poziom podstawowy ) – 4 miejsce w 

2017 roku; 1 miejsce w powiecie w 2016 roku; 5 miejsce w 2015.  

2. Skarżysko-Kamienna – 94,71 punktów (21,49 język polski + 18,00 historia i wos + 13,55 

matematyka + 14,79 przedmioty przyrodnicze + 26,88 język angielski, poziom podstawowy ) 

– 2 miejsce w 2017 roku; 2 miejsce w powiecie w 2016 roku; 4 w 2015;  

3. Bliżyn – 91,06 punktów (21,62 język polski + 16,89 historia i wos + 14,20 matematyka + 

13,91 przedmioty przyrodnicze + 24,44 język angielski, poziom podstawowy - 30 uczniów, 

język rosyjski, poziom podstawowy - 15 uczniów ) – 3 miejsce w 2017 roku; 5 miejsce w 

powiecie w 2016 roku; 2 w 2015;  

4. Skarżysko-Kościelne – 88,60 punktów (19,51 język polski + 17,22 historia i wos + 12,73 

matematyka + 14,73 przedmioty przyrodnicze + 24,41 język angielski, poziom podstawowy) 

1 miejsce w 2017 roku; 3 miejsce w powiecie w 2016 roku; 1 miejsce 2015;  

5. Suchedniów – 86,24 punktów (19,79 język polski + 16,90 historia i wos + 12,19 

matematyka + 14,15 przedmioty przyrodnicze + 23,21 język angielski, poziom podstawowy ) 

– 5 miejsce w 2017 roku; 4 miejsce w powiecie w 2016 roku; 3 miejsce w 2015.  

 

Informuję również, że 13 czerwca 2018 r. w Ministerstwie Edukacji Narodowej odbyło się 

podsumowanie konkursu ogłoszonego w ramach Dnia Nowych Technologii w Edukacji. W 

uroczystości wziął udział Maciej Kopeć Podsekretarz Stanu w MEN, który pogratulował 

nagrodzonym i zachęcił do aktywnego wykorzystywania nowych technologii w szkolnej 

dydaktyce. 

Zaproszenie z Ministerstwa Edukacji Narodowej na uroczyste podsumowanie otrzymał 

Dyrektor Zespołu Szkolno-Przedszkolnego w Łącznej p. Maciej Mądzik wraz z 

koordynatorem projektu p. Agnieszką Łutczyk – wicedyrektorem ZS-P w Łącznej.  

W uroczystości zorganizowanej w MEN uczestniczyła p. Agnieszka Łutczyk – wicedyrektor 

Zespołu szkolno-Przedszkolnego w Łącznej wraz z p. Tomaszem Plebanem - wicekuratorem  

Świętokrzyskiego Kuratorium Oświaty. 

W konkursie zgłosiło ponad 300 szkół i placówek całej Polski oraz placówek polonijnych.  

Kryteria oceny konkursowej uwzględniały m. in. stopień wykorzystania nowoczesnych 

technologii w edukacji. 

 

Gmina Łączna czeka na wyniki złożonego wniosku w ramach RPO WŚ na lata 2014-2020, 

działanie 3.4 – „Redukcja emisji CO2 poprzez kompleksową wymianę oświetlenia ulicznego 

na terenie Gminy Łączna”. Projekt polegać ma na wymianie starego oświetlenia ulicznego na 

LED-owe co skutkować będzie oszczędnościami dla gminy oraz ochroną środowiska. Jeżeli 

wniosek przejdzie wszystkie etapy oceny w 2019 roku zostanie zmodernizowanych 675 szt. 

lamp ulicznych we wszystkich miejscowościach na terenie gminy.  

Wartość ogółem: 2.012.956,56 zł 

Wydatki kwalifikowalne:  1.982.356,56 zł 

Dofinansowanie: 85% 1.685.003,08 zł 
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Wkład własny kwalifikowalny: 297.353,48 zł 

Wkład własny całkowity: 327.953,48 zł 

Wszelkie wnioski Rady Gminy Łączna realizowane są przez pracowników Urzędu na 

bieżąco, w miarę posiadanych środków. 

Wójt Gminy zakończył sprawozdanie i podziękował. 

 

Ad  6. 

Przedstawienie wniosków z posiedzeń komisji w okresie pomiędzy sesjami. 

Przewodniczący Komisji Planowania i Budżetu radny Sławomir Litwiński – dnia 26 czerwca 

br. odbyło się  posiedzenie na którym analizowaliśmy projekty uchwał okołobudżetowych  

związanych z wykonaniem budżetu za 2017 rok.  Wniosków nie wypracowaliśmy ponieważ 

na drugi dzień było połączone posiedzenie komisji z udziałem wszystkich  radnych. 

Przewodnicząca Komisji Społecznej radna Jolanta Żaczek – w maju odbyło się posiedzenie 

komisji społecznej, na którym omawialiśmy przystąpienie szkół do projektu Niepodległa 

ogłoszonego przez Ministerstwo. Wnioski zostały złożone do gminy teraz czekamy na 

odpowiedź  Wojewody  i  z Ministerstwa. Zostały zaplanowane działania, które będą 

realizowane od września do listopada. 

Przewodniczący Komisji Rewizyjnej radny Jacek Januchta – nie było posiedzenia Komisji 

Rewizyjnej w okresie między sesjami. 

Przewodniczący Komisji Gospodarczej radny Mirosław Nyga – między sesjami nie odbyło 

się posiedzenie Komisji Gospodarczej. 

 

Ad  7  i  8. 

Pytania wnioski postulaty oraz udzielenie odpowiedzi na zadane pytania. 

Przewodnicząca Rady – odczytała pismo, które wpłynęło do Rady Gminy 1-go czerwca od 

mieszkanki Krakowa o umożliwienie zakupu działek gminnych nad zalewem Jaśle nr 263/2, 

264/2  lub  265 obręb Łączna.  Jest to temat świeży więc proponuję skierować tą sprawę do 

Komisji Gospodarczej. 

Przewodniczący Komisji Gospodarczej Radny Nyga – jeśli trzeba się zająć sprawą to trzeba. 

Kierownik Wydziału Technicznego p. Krzysztof Pastuszka – jest pismo podobnej treści od 

naszego mieszkańca, działka 18 arów na Kamionkach, proponuję na komisji zająć się również 

tą sprawą. 

Radny Kałuziński – zapytał czy oświetlenie Osełków zostało odebrane czy nie. 

Kierownik Wydziału Technicznego p. Krzysztof Pastuszka – zakończone i odebrane. 

Radny Kałuziński – kontynuował dalej pytanie, kto dokonał odbioru i na jakiej podstawie bo  

część lamp jest w krzakach, niewidoczna. Na etapie budowy oświetlenia zgłaszałem do 

kierownika budowy,  żeby poprawili wjazdy na posesje gdzie zalega żwir glina. Obiecali że 

poprawią i nie zrobili nic. Jest to karygodne. 

Kierownik Wydziału Technicznego p. Krzysztof Pastuszka – inwestycja jest objęta 

gwarancją. Będziemy egzekwować żeby to doprowadzili do takiego stanu jaki powinien być. 

Odbiór był jak była pogoda teraz wychodzą mankamenty. Zwrócimy się do firmy z 

interwencją w tej sprawie. 

Przewodnicząca Rady – popieram radnego Kałuzińskiego, konieczna jest wycinka drzew 

które zasłaniają lampy. 

Kierownik Wydziału Technicznego p. Krzysztof Pastuszka – wycinka drzew  nie była 

przedmiotem realizacji inwestycji ale przyjrzymy się temu, może wystarczy przyciąć gałęzie, 

zajmiemy się tą sprawą. 
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Radny Nyga  –  zgłaszam o remont  drogi gminnej tzw. Galerówki , coraz gorszy jest jej stan. 

Potrzebne jest tam również oświetlenie, bo zbliża się jesień i zima.  

Druga sprawa to oświetlenie od Jęgrznej do szkoły w Goździe. 

Radny Litwiński – proszę o  poprawienie doraźne drogi Podłazie - Krzyżka i Podłazie – 

Wiącka oraz o odkrzaczenie drogi Podłazie –Krzyżka.  

Radny Śliwa – nie ma z powiatu nikogo jak zwykle. Proszę o wycinkę krzaków przy drodze 

powiatowej w Klonowie  od szkoły w dół. Nic nie widać , większy samochód zrywa gałęzie. 

Usunąć, wyciąć drzewa lub obciąć  w pasie drogowym. Obiecali w powiecie że to zrobią i nie 

zrobili. 

Przewodnicząca Rady – zgłosiła kilka wniosków: 

- droga powiatowa Kamionki w stronę cmentarza wyjeżdżając z Kamionek po lewej stronie 

jest bardzo słaba widoczność co stwarza zagrożenie.  

- prosiła o udrożnienie rowu na wysokości przystanku  Osełków do mostu, bo woda wypływa 

na drogę.  

- rów w miejscowości Osełków,  płytki leżą w rowie,  należy to poprawić. 

Radna Żaczek – zgłosiła kilka spraw: 

1/ na wniosek mieszkańców jest prośba aby wybudować gazociąg w Łącznej po lewej stronie 

jadąc do Kielc, aby mieszkańcy mogli się podłączyć 

2/ w okresie między sesjami wydarzył się wypadek w sołectwie Łączna. Mieszkanka kosząc 

rów obok posesji, wpadła nogą w studnię burzową. Takich studni jest  3 , są głębokie, były 

przykryte deskami i zarośnięte. Wstępnie po rozmowie z sekretarzem zabezpieczono jedną. 

Istnieją trzy takie studnie,  mogę wskazać położenie. Taśma kolorowa nie zabezpieczy, 

studnie są duże i  przepuszczają wodę na drugą stronę siódemki 

3/ zmiana organizacji ruchu na starodrożu 7 tj. wymalować  pasy, zrobić ścieżkę rowerową, 

wydzielić z jezdni chodnik dla mieszkańców. Prawidłowe oznakowanie poziome i pionowe. 

4/ droga przy zalewie, na sesji 21 maja mówiłam i nic nie jest zrobione. Gdy Mieszkanka Jaśli 

dzwoniła kiedy to będzie zrobione, usłyszała od pracownika że do jednego domu nikt drogi 

robił nie będzie. 

5/ droga do huty tam jest kilka domów. Wieczorem młodzież urządza tam schadzki, na terenie 

byłej huty  jest dzikie wysypisko śmieci, mieszkańcy powywozili stare niepotrzebne rzeczy 

lodówki,  zamrażalki. Osoba, która to zgłaszała usłyszała że będzie coś zrobione a nie jest nic. 

Wieczorami są rzeczy palone przez młodzież 

6/ oświetlenie w stronę Jaśle – przynajmniej 8 lat o tym mówię  

7/ jak wygląda pobieranie opłat za wynajem wiaty GBP czy są pobierane opłaty za wynajem. 

Pewna osoba mi powiedziała, że uiściła opłatę w wysokości 100 zł. 

Dyrektor Gminnej Biblioteki Publicznej p. Magdalena Kowalik -  wiata nie jest własnością 

biblioteki. W planach jest pobieranie opłaty za wynajem. Jeśli udostępniliśmy prąd z 

biblioteki wodę, wywóz śmieci, warnik  czyli rzeczy które są własnością biblioteki za to 

pobieramy opłatę na pokrycie kosztów. 

Radna Żaczek  -  prosiła Panią Dyrektor  aby doprecyzować  za co pobierane  są opłaty. 

8/  na drodze do huty jest zapchany przepust, kiedy pada deszcz woda wypływa wypłukuje 

żwir z drogi i wypływa  na posesję mieszkanki obok, już było to zgłaszane wielokrotnie.  

Jest ekipa która wykosiła bardzo ładnie rowy, gdyby mogli sprawdzić co z tym przepustem. 

Wójt Gminy p. Romuald Kowaliński – osoba, która przekazała informację że do jednego 

domu nie będzie budowana droga, skłamała. Ja byłem obecny przy tej rozmowie  i to nie 

pracownik Urzędu  powiedział,  tylko mieszkanka stwierdziła cyt: „rozumiem że do  jednego 

domu nie będzie się budować drogi ale proszę o jej poprawienie”,  po czym odwróciła 

sytuację że to pracownik tak powiedział. Ta droga będzie poprawiona pomimo to ,  że jest to  

odcinek, intensywnie użytkowany przez Lasy Państwowe.  
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To kawałek drogi która jest drogą gruntową, była wiele razy poprawiana, utwardzana 

kruszywem ale nie były wykonywane prace odwadniające.  Proste uzupełnienie ubytków nie 

załatwi tego tematu.  

Trwa sezon urlopowy, zwiększa się liczba samochodów nad zbiornikiem. Postaramy się 

poprawić drogę na tyle, żeby nie był uciążliwa. Pozostałymi sprawami zajmą się pracownicy. 

Wójt Gminy udzielił też odpowiedzi radnemu  Nydze  – w sprawie dróg. 

Stan techniczny Galerówki doskonale nam jest znany, będziemy łatać ten odcinek drogi.  

Szczęście że wzdłuż drogi jest wykonane odwodnienie. Poprawienie stanu drogi wiąże się z 

frezowaniem całości, poprawieniem rowów, wykonaniem dwóch warstw bitumicznych a to 

jest bardzo duży koszt.  

Oświetlenie obu odcinków dróg od Jęgrznej to sprawa która powinna być umieszczona w 

budżecie. Konieczne jest wykonanie projektu tj. ok.  60-90 tys. zł. Uważam, że  powinniśmy 

wykonać oświetlenie do szkoły w Goździe, bo chodzi tam o bezpieczeństwo dzieci.  

Staramy się wykonywać nowe odcinki oświetlenia np. do Zaskale, czy do cmentarza od drogi 

powiatowej. Będziemy pamiętać o oświetleniu o którym Radna Żaczek wspomniała ale nie da 

się wszystkiego zrobić w jednym roku. W miarę możliwości i dostępnych środków  będziemy 

starać się realizować.     

Przypominam, jeśli otrzymamy pieniądze unijne na modernizację oświetlenia, w tym zadaniu 

nie możemy budować nowych odcinków oświetlenia.  

Drogę Galerówkę spróbujemy naprawić tam gdzie jest najbardziej uszkodzona, pracownicy 

się tym już zajmują. 

Kierownik ZGK p. Marek Walkowicz – zapewnił, że na wszystkie studnie deszczowe, które 

zostały znalezione w terenie zostaną nałożone płyty. 

Radny Osman – na początku roku zgłaszałem wpisanie do budżetu wykonanie oświetlenia na 

istniejących słupach w miejscowości Podzagnańszcze Dołki nad posesją państwa Kozerów.  

Jedyna lampa która świeci jest u państwa Redliców.  Tutaj żadnego projektu nie trzeba robić 

bo słupy istnieją tylko dowiesić 2 lampy, czy istnieje taka możliwość. 

Kierownik Wydziału Technicznego p. Krzysztof Pastuszka – niestety nie wszędzie można 

dowiesić lampy. Tam nie ma wydzielonego oświetlenia drogowego, są słupy ale nie ma kabla 

zasilającego oświetlenie drogowe. Trzeba wykonać  przedłużenie istniejącej linii albo na 

słupie wydzielić i założyć nową skrzynkę na oświetlenie uliczne.  

Radna Siewierska – prosiła o dowieszenie dwóch  lamp  przy drodze do Ostrowa. 

Kierownik Wydziału Technicznego p. Krzysztof Pastuszka – wystosujemy wniosek do PGE 

jeżeli są warunki że można,  to jak najbardziej dowiesimy. 

Radny Borowiec – zgłosił kilka spraw. 

1/ po każdym deszczu wypłukiwany jest kamień z poboczy na drogi,  zalega najbardziej na 

skrzyżowaniach, jest to  niebezpieczeństwo dla kierujących i pieszych. Może należy wynająć 

firmę która to zrobi i kosztami obciążyć powiat. 

2/ Wykaszanie rowów pół metra od krawędzi jezdni to jest śmieszne,  a dalej rowy są 

zarośnięte i nie spełniają swojej roli,  w innych gminach rowy są pięknie wykoszone. Proszę o 

interwencję w powiecie. 

3/ potrzebna jest tablica ogłoszeń przy cmentarzu w Łącznej 

4/ miejscowość Zalezianka – trwają jakieś prace przy linii energetycznej,  bo słupy są 

usuwane,   przestawiane, wymieniane,  czy będzie modernizacja oświetlenia. 

5/ Oświetlenie Osełków-Stawik, dlaczego została jakaś przerwa, część nieoświetlona. 

Przewodnicząca Rady – lampy zostały dowieszone i już świecą byłam z Panią Sołtys w nocy. 

Radny Barański – proszę o zmobilizowanie powiatu do porządnego naprawienia dziur od 

starodroża e7  do gminy  a szczególnie na krzyżówce z drogą Czerwona Górka gdzie jest 

kilka dziur , jedną dziurę załatali innych nie. Niech zrobią to porządnie. 
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Radny Czerwiński – pytanie do Kierownika ZGK , miał Pan przygotować informację ile 

kosztuje 1 m3 wydobycia wody. 

Pytanie do Pani Skarbnik – ile PCC Silicium  płaci podatku od nieruchomości oraz innych 

podatków , czy są jakieś zaległości czy płacą na bieżąco. 

Gmina kupiła auto dla Strażaków, pytanie czy ktoś je widział oprócz strażaków, kiedy będzie 

uruchomione żeby spełniać swoje zadanie. 

Pytanie do Dyrektor GBP – wiata została wybudowana przez strażaków, kto będzie pobierał 

opłaty  straż czy biblioteka. 

Kierownik ZGK p. Marek Walkowicz – odpowiedź radnemu Czerwińskiemu ,  1m3 

wydobycia wody jest w granicach 2 zł. 

Dyrektor GBP p. Magdalena Kowalik – OSP złożyło wniosek na wiatę.   Skierowane zostało 

zapytanie czy możemy pobierać jakiekolwiek opłaty. Na razie należy przygotować kalkulację 

kosztów  i planowanych zysków. Wiata znajduje się na terenie biblioteki, występują więc 

koszty związane z  zużyciem energii,  z wywozem nieczystości, sprzątaniem, to wszystko jest  

po stronie biblioteki. Będę rozmawiać z Sekretarzem Gminy  jak rozwiązać ten problem. Nie 

umiem dziś odpowiedzieć na to pytanie. 

Wójt Gminy p. Romuald Kowaliński – odpowiedź jest prosta. Trwałość projektu polega na 

tym że dana inwestycja nie zmienia swojego przeznaczenia przez okres 5 lat i kwestie 

własnościowe nie mogą ulegać zmianie. OSP jest Stowarzyszeniem i w świetle warunków 

konkursu spełniło te warunki by uzyskać dofinansowanie. Kto ma pobierać pieniądze. 

Stowarzyszenie ma swój statut wg którego funkcjonuje ale to nie stowarzyszenie prowadzi 

tam jakąkolwiek działalność. Ma tylko status właścicielski. Wynajęcie wiaty nie musi polegać 

na tym że wynajmujemy obiekt a tylko sprzęty  a to się mieści na terenie na którym wiata 

została wybudowana. Nie widzę problemu udostepnienia sprzętu, naczyń czy zapłaty za 

energię itd.  Pomimo tego wiata zostaje użytkowana w taki sposób tak jak we wniosku. 

Kierownik ZGK chyba pomylił się przy odpowiedzi o koszt wydobycia 1 m3 wody. 

Radny Czerwiński – pytałem jaki jest koszt wydobycia 1 m3 wody. 

Kierownik ZGK   -  być może się pomyliłem, wobec tego policzę i przygotuję odpowiedź. 

Radny Kałuziński – za sprawą Rady Gminy OSP otrzymało podwozie samochodu OSP. W 

ramach porozumienia przekazało do dostosowania do Przasnysza tam gdzie został zakupiony. 

Ogłoszony przetarg na zabudowę samochodu wygrała firma z Przasnysza. W terminie do 31 

sierpnia ma być samochod sprawny.  

Odnośnie wiaty na najbliższym posiedzeniu Zarządu OSP poruszymy temat wiaty. Nie po to 

OSP zgodziło się na ciężar budowy wiaty,  zrobiliśmyto dla mieszkańców Dopóki będę w 

Zarządzie OSP  to opłaty nie będą pobierane, bo zrobiliśmy to dla mieszkańców. 

Skarbnik Gminy p. Alicja Miernik – odnośnie podatków z PCC Silicium  poinformowała. 

Podatek od nieruchomości to 54 000,-zł/ miesięcznie, podatek z opłaty eksploatacyjnej 

obliczany jest na podstawie wydobycia kopalni dwa razy w roku.  W ubiegłym roku było to 

349 000,- zł. i zależy  od wydobycia. Podatki regulowane są na bieżąco oprócz tego, że za 

czerwiec nie wpłynął jeszcze podatek od nieruchomości. 

Radna Odrzywolska – wysepki na e-7 w miejscowości Gózd są niewidoczne, brak znaków C9 

widziałam jak auta jadące w str. Kielc wyprzedzając najeżdżają na wysepki.  

Proszę o naprawienie wysepek i znaków pionowych. Dziękuję za częściowe naprawienie 

drogi gruntowej i pytam z jakich środków była naprawiana droga. 

Kierownik Wydziału Technicznego p. Krzysztof Pastuszka – naprawa drogi własnymi 

środkami. 

Radna Odrzywolska – ja prosiłam o naprawę gwarancyjną czyli nic z tego nie wyszło.  

Ta droga jest tylko poprawiona tam gdzie kopali światłowód. Jeśli chodzi o zjazdy na tą drogę 

z drogi e7,   powstały liczne wyrwy,  dziury i ciężko jest mieszkańcom dojechać do swoich 

posesji. Proszę żeby jeszcze raz ktoś spojrzał na to. 
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Miejscowość Gózd – zostały skoszone rowy czy pobocza, nie wiem czy gmina powinna kosić 

pas drogowy czy tylko 20 cm od chodnika w stronę posesji mieszkańców bo tak zostało to 

skoszone,  pas drogowy jest o wiele większy. Jak pytaliśmy pracownika, który kosił 

powiedział że dostał taki nakaz 10 do  20 cm od chodnika. 

Rowy nie zostały wszędzie wykoszone, rosną drzewa krzewy,  jest ograniczona widoczność 

Mieszkańcom ciężko wyjechać z posesji.  

Czy tablice ogłoszeń o które prosiłam zostały wymienione czy jeszcze nie. 

Kierownik Wydziału Technicznego p. Krzysztof Pastuszka – tablice ogłoszeń są zamówione. 

Wysepki robiliśmy rozeznanie na zapotrzebowanie na znaki  które należy zakupić i uzupełnić. 

Koszenie rowów,  porozmawiam z pracownikami. Kosimy nie tylko pobocze ale i rowy ale  

jest dużo dróg a mamy tylko 4 pracowników, długości dróg są takie że zanim skosimy 

ostatnią drogę  to pierwsze odcinki są już zarośnięte. 

Radna Odrzywolska –  koszenie 20 cm od chodnika w pasie drogowym znacznie większym  

to kpina. Niejeden raz pytałam jak wygląda pas drogowy w miejscowości Gózd bo  były 

zabierane działki pod budowę chodnika. Mieliśmy się tym tematem zająć. Co roku mam ten 

sam problem z koszeniem rowów. O oświetleniu mówię od 2014 roku, w każdym wniosku do  

planowania budżetu składanym osobiście proszę o wybudowanie oświetlenia oraz o  

poprawienie drogi. 

Przewodnicząca Rady – starodroże e7 oraz droga Osełków są drogami gminnym i jeszcze 

nigdy nie wnioskowałam o wykoszenie rowów w mojej miejscowości. Jest  w mojej 

miejscowości tzw. wygon i tu wnioskuję o wykoszenie. Dróg gminnych mamy bardzo dużo i  

jakby mieszkańcy wykosili nad swoimi posesjami , to nic by się nie stało. 

Radna Odrzywolska – droga e7 jest to nasza główna droga gminna najładniejsza i kto może to 

kosi. Koszenie rowów, poboczy,  pasa drogowego,  utrzymanie,  należy do zadań własnych 

gminy. Ja nie powinnam o to prosić, to powinno być zrobione automatycznie. 

Radny Osman – co innego wyjść za plot i wykosić przed domem w Osełkowie a co innego w 

Goździe  kosić  starodroże e7  5 m od ogrodzenia.  

Jak robić robotę jak nie ma sprzętu. Dwóch pracowników z kosiarkami ręcznymi którzy mają 

wykosić  6 km chodników. Trzeba się zastanowić czy kupić sprzęt czy odstąpić od tego i żeby 

droga poszła do powiatu. 

Radny Wisowaty – ja mieszkam przy drodze powiatowej i gdybym sobie rowu nie wykosił   

to nie wyjrzałbym przez okno  bo nie możemy się doprosić powiatu. Droga do cmentarza od 

e7 nie widać nic,  nie możemy się doprosić. Ja rozumiem że to zadanie gminy ale my 

jesteśmy od tego żeby decydować co kupić.  Zadecydujmy więc na porządny sprzęt i będzie 

sprawa załatwiona. Mimo to uważam, że ludzie powinni nad swoimi posesjami wykosić. 

Radny Chaba – wysepki na starodrożu e7 czy jest sens stawiać od nowa znaki drogowe bo 

będą nie dłużej niż miesiąc. Czy nie logiczne byłoby zlikwidowanie wysepek bo dzisiaj nie 

ma takiego ruchu jak dawniej, wysepki są zbędne.   

Przy przejściu dla pieszych do delikatesów Centrum jest rów . Proponuję na długość 20 m 

zrobić chodnik od Lewiatana do zjazdu do Centrum, wtedy przejście będzie miało sens. 

Radny Barański – taka sama sytuacja jest z koszeniem na Czerwonej Górce,  powiat 

przyjedzie raz lub dwa w roku i wszyscy mieszkańcy wykaszają rowy i pobocza. Tak samo 

powinni robić mieszkańcy w Goździe. 

Radny Czerwiński – jeden z pracowników Urzędu Gminy ostatnio powiedział żebym 

przeprowadził się do Nowin tam mają pieniądze i tam jest wykoszone. Może wszyscy się 

przeprowadźmy do Nowin. 

Radna Odrzywolska – nie zgadzam się z radnym Chaba odnośnie likwidacji wysepek na 

terenie Gozdu. Wysepki powodują to, że osoby jeżdżą wolniej niż by chcieli. 

Radny Chaba – wysepki są niewidoczne,  systematycznie są niszczone, dewastowane , co 

rodzi duże koszty. Nie spełniają żadnych norm, uważam, że są zbyteczne. 
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Radny Borowiec – starodroże skręt do Występy tam jest jeden znak,  nie ma znaków 

poziomych, brak oznaczenia kto ma pierwszeństwo na tym zakręcie. W stronę Lekomina to 

samo, ostatnio zdarzyły się  3 stłuczki dosyć poważne , proszę przyjrzeć się temu. 

Kierownik Wydziału Technicznego p. Krzysztof Pastuszka – oznakowanie skrzyżowania w 

kierunku Występy  jest w gestii starostwa bo starostwo  odpowiada za organizację ruchu drogi 

powiatowej. 

Radny Osman – droga od kościoła w Łącznej do cmentarza i dalej do  do starodroża e7,  jest 

dziura od wiosny , z powiatu byli załatali tylko bliżej  kościoła a tej dziury nie załatali. 

Więcej uwag nie zgłoszono. 

Przewodnicząca Rady ogłosiła 20 minut przerwy w obradach. 

 

Ad  9 a) 

Podjęcie uchwały w sprawie wyrażenia zgody na utworzenie miejsca okazjonalnie 

wykorzystywanego do kąpieli na terenie gminy Łączna w roku 2018. 

Przewodnicząca Rady  –  stwierdziła, że projekt uchwały był omawiany wczoraj na komisji ,  

czy mają radni jeszcze jakieś pytania.  

Żadnych pytań nie zgłoszono. 

Przewodnicząca Rady – poprosiła o przegłosowanie uchwały w sprawie wyrażenia zgody na 

utworzenie miejsca okazjonalnie wykorzystywanego do kąpieli na terenie gminy Łączna  

w roku 2018. 

Uchwała Nr XLVI/216/2018 

Rady Gminy Łączna z dnia 28 czerwca 2018 r. 

została podjęta jednogłośnie ( za – 15/15 radnych) 

Uchwała stanowi załącznik do protokołu. 

 

Ad  9 b) 

Podjęcie uchwały w sprawie zaopiniowania projektu uchwały Rady Powiatu Skarżyskiego w 

sprawie zmiany w podziale powiatu skarżyskiego na okręgi wyborcze, ustalenia ich granic i 

numerów oraz liczby radnych wybieranych w każdym okręgu wyborczym w wyborach do 

Rady Powiatu Skarżyskiego. 

Przewodnicząca Rady  –  stwierdziła, że projekt uchwały był omawiany wczoraj na komisji ,  

czy mają radni jeszcze jakieś pytania.  

Żadnych pytań nie zgłoszono. 

Przewodnicząca Rady – prosiła wobec tego  o przegłosowanie uchwały.  

 

Uchwała Nr XLVI/217/2018 

Rady Gminy Łączna z dnia 28 czerwca 2018 r. 

została podjęta większością głosów 

za – 14, przeciw – 0, wstrzymało się – 1/15 radnych 

Uchwała stanowi załącznik do protokołu. 

 

Ad  9 c) 

Podjęcie uchwały w sprawie ustalenia wynagrodzenia Wójta Gminy Łączna. 

Przewodnicząca Rady  –  stwierdziła, że projekt uchwały był omawiany wczoraj na komisji ,  

czy mają radni jeszcze jakieś pytania.  

Radny Borowiec – zapytał dlaczego zwiększamy Wójtowi dodatek  funkcyjny  oraz 

do 40 % dodatek specjalny a tylko obniżamy wynagrodzenie  zasadnicze. Czym jest 

motywowane zwiększanie tych dodatków. 
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Skarbnik Gminy p. Alicja Miernik – projekt uchwały złożył Pan Sekretarz. Zgodnie z 

przepisami dodatek specjalny może być w wysokości  do 40 % i taki wniosek został złożony.  

Radny Borowiec – zapytał czy zwiększone dodatki,  to jest nagroda za to co zapłaciliśmy za 

sprawę sądową. 

Radca Prawny – projekt uchwały w sprawie wynagrodzenia Wójta Gminy składa zawsze 

Sekretarz. Natomiast Rada Gminy ma kompetencje do ustalania wynagrodzenia Wójta. 

Dyskusja czy będzie  to kwota taka czy inna, czy  taki procent czy inny  zależy od radnych.  

Sama zmiana wynagrodzenia wynika z Rozporządzenia Rady Ministrów z dnia 18 maja 2018  

w sprawie wynagradzania pracowników samorządowych. (Dz. U. z 2018r. poz. 936 )  

Radny Borowiec – zapytał czym jest podyktowane zwiększenie dodatków. 

Radca Prawny – Sekretarz Gminy ocenił pracę Wójta w ten sposób. Czy państwo oceniacie 

tak samo czy nie,  będzie głosowanie i Rada Gminy zadecyduje. 

Radny Osman – mając na uwadze sytuację z kanalizacją Gózd-Łączna i budową  drogi 

Klonów,  składam wniosek formalny o przyznanie dodatku specjalnego i funkcyjnego w 

minimalnej kwocie.  

Skarbnik Gminy p. Alicja Miernik –  wyjaśniła:  dodatek specjalny przysługuje od  20 - 40 %.  

Minimalny dodatek będzie wynosił 1320 zł. 

Dodatek funkcyjny wyjaśni Radca Prawny. 

Radca Prawny – dodatek funkcyjny jest uzależniony od pensji zasadniczej,  

Przedział tego dodatku  od 1 200 zł – 1 900 zł. 

Radny Osman – zgłaszam wniosek formalny o zmniejszenie dodatku funkcyjnego z kwoty 

1 900 zł na 1 200 zł  i  obniżenie dodatku specjalnego, który został przyznany w najwyższej 

wysokości 40 %    do najniższego progu procentowego tj. 20 %. 

Przewodnicząca Rady – prosiła o przegłosowanie wniosku Radnego Osmana. 

Wniosek radnego  nie przeszedł  ( za – 4,  przeciw – 10,  wstrzymał się – 1/15 ) 

Innych uwag nie zgłoszono. 

Przewodnicząca Rady – prosiła o przegłosowanie uchwały w sprawie ustalenia 

wynagrodzenia Wójta Gminy Łączna. 

 

Uchwała Nr XLVI/218/2018 

Rady Gminy Łączna z dnia 28 czerwca 2018 r. 

została podjęta większością głosów 

za – 10, przeciw – 0, wstrzymało się – 5/15 radnych 

Uchwała stanowi załącznik do protokołu. 

 

Ad  9 d) 

Podjęcie uchwały w sprawie zmian budżetu Gminy Łączna na 2018 rok. 

Skarbnik Gminy p. Alicja Miernik – uchwała nad którą będzie Rada Gminy głosować miała 

zmieniony zał. Nr 5,   który został omówiony wczoraj  na komisjach. 

Przewodnicząca Rady – na Komisjach Połączonych padł wniosek radnego Czerwińskiego, 

proszę radnego o powtórzenie wniosku. 

Radny Czerwiński – wniosek formalny o przesunięcie pieniędzy uwzględnionych w projekcie 

uchwały na pomoc Gminie Raków, na Gminny Ośrodek Pomocy Społecznej ze wskazaniem 

na zakup kontenera mieszkalnego dla pogorzelców z Podłazia. 
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Radny Śliwa – składam wniosek formalny o zwołanie Komisji Społecznej, celem zapoznania 

się z tematem pogorzelców z Podłazia. Pojechać, zobaczyć i na przyszłym posiedzeniu Rady 

Gminy podjąć decyzję ile pieniędzy przeznaczyć na ten cel. Nie wiem czy 5 tys. zł wystarczy  

może trzeba 10 tys. zł. 

Przewodnicząca Rady – popieram wniosek radnego Śliwy bo o to samo miałam prosić 

Przewodniczącą Komisji Społecznej,  żeby się zajęła tym tematem. 

Wójt Gminy p. Romuald Kowaliński – moja propozycja aby do momentu pracy Komisji 

Społecznej skontaktować się z tymi osobami bądź zaprosić ich na posiedzenie Komisji ale 

przygotować konkretne propozycje pomocy, informacje.  

Można spróbować wyremontować mieszkanie na Zagórzu, tam znalazłoby się miejsce dla 

dwóch osób. Z informacji Radnego Litwińskiego wynika, że nie wiadomo czy te osoby 

wyrażą na to zgodę. Nie znamy ceny kontenera, który mógłby być zakupiony na ten cel. 

Mamy informację, że Dyrektor Polityki Społecznej Urzędu Wojewódzkiego wyraziła chęć 

partycypowania w kosztach zakupu kontenera,  jeśli gmina znajdzie pieniądze na taki zakup. 

Myślę, że gdyby osoby zgodziły się na zamieszkanie na Zagórzu,  Pani Dyrektor zgodziłaby 

się również partycypować w kosztach remontu tego mieszkania. Mój wniosek jest taki żeby 

zaproponować spotkanie z tymi osobami, pogorzelcami. 

Przewodnicząca Komisji Społecznej Jolanta Zaczek  - poinformowała,  Komisja Społeczna 

odbędzie się 4 lipca o godz. 16. 

Radny Litwiński – podejmę się dziś mediacji i dyskusji z państwem żeby przedstawić opcję 

mieszkania na Zagórzu. Zaproszę ich na Komisję Społeczną, możemy również z Komisją  

podjechać zobaczyć jak oni mieszkają. 

Przewodnicząca Rady – proszę o powtórzenie wniosku radnego Czerwińskiego. 

Radny Czerwiński – składam wniosek formalny żeby 5 tys. zł, które zapisane są w uchwale 

na pomoc Gminie Raków,  zostało przesunięte do Gminnego Ośrodka Pomocy Społecznej ze 

wskazaniem na zakup kontenera mieszkalnego dla pogorzelców z Podłazia. 

Przewodnicząca Rady – prosiła o przegłosowanie wniosku Radnego Czerwińskiego. 

Wniosek nie przeszedł.  ( za – 5, przeciw – 7, wstrzymało się – 3/15 radnych) 

Przewodnicząca Rady –  bezzasadne jest głosowanie wniosku Radnego Śliwy, ponieważ 

mamy już umówiony termin Komisji Społecznej. 

Innych uwag do projektu uchwały nie zgłoszono. 

Przewodnicząca Rady – prosiła o przegłosowanie uchwały w sprawie zmian budżetu Gminy 

Łączna na 2018 rok. 

Uchwała Nr XLVI/219/2018 

Rady Gminy Łączna z dnia 28 czerwca 2018 r. 

została podjęta większością głosów   

za – 14, przeciw – 0, wstrzymało się – 1/15 radnych 

Uchwała stanowi załącznik do protokołu. 

 

 

Ad  9 e) 

Podjęcie uchwały w sprawie zmian Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Łączna na lata 

2018-2026. 

Radny Kałuziński – zadał pytanie jaka jest kwota umowy na modernizację oczyszczalni 

ścieków i jaka jest kwota po stronie gminy. 



14 

 

Skarbnik Gminny p. Alicja Miernik – umowy na modernizację oczyszczalni ścieków nie ma, 

jest złożony wniosek o dofinansowanie, które będzie wynosiło 80 % kosztów 

kwalifikowanych.  Kwota wykonawstwa będzie znana po przetargu. 

Więcej pytań nie zgłoszono. 

Przewodnicząca Rady – prosiła o przegłosowanie uchwały w sprawie zmian Wieloletniej 

Prognozy Finansowej Gminy Łączna na lata 2018-2026. 

 

Uchwała Nr XLVI/220/2018 

Rady Gminy Łączna z dnia 28 czerwca 2018 r. 

została podjęta większością głosów. 

za – 10, przeciw – 0, wstrzymało się – 5/15 radnych 

Uchwała stanowi załącznik do protokołu. 

 

Ad  9 f) 

Podjęcie uchwały w sprawie udzielenia pomocy finansowej dla Stowarzyszenia „Braterskie 

Serca” na budowę windy dla osób niepełnosprawnych. 

Radny Nyga – zapytał o budowę jakiej windy chodzi. 

Przewodnicząca Rady – decyzja o pomocy finansowej na budowę windy dla Stowarzyszenia 

była podjęta już w zeszłym roku, a teraz jest przygotowana uchwała. 

Radny Osman – zwrócił uwagę, że w kilku uchwałach nie ma uzasadnień. 

Skarbnik Gminy p. Alicja Miernik – do uchwał finansowych nie musi być uzasadnień. 

Wójt Gminy p. Romuald Kowaliński – przypomnę, że powiat kielecki wystąpił do gminy z 

propozycją w imieniu Stowarzyszenia.  Pieniądze przekazujemy nie dla Stowarzyszenia tylko  

do budżetu powiatu kieleckiego. Zasadą jest, że samorządy nie mogą finansować działalności 

Stowarzyszeń ale mogą wspierać działania wynikające z ustaw. 

Więcej uwag nie zgłoszono.  

Przewodnicząca Rady – prosiła o przegłosowanie uchwały w sprawie udzielenia pomocy 

finansowej dla Stowarzyszenia „Braterskie Serca” na budowę windy dla osób 

niepełnosprawnych. 

 

Uchwała Nr XLVI/221/2018 

Rady Gminy Łączna z dnia 28 czerwca 2018 r. 

została podjęta jednogłośnie  ( za – 15/15 radnych) 

Uchwała stanowi załącznik do protokołu. 

 

Ad  9 g) 

Podjęcie uchwały w sprawie udzielenia pomocy finansowej dla Powiatu Kieleckiego na 

przebudowę mostu w ciągu drogi powiatowej w miejscowości Barcza. 

Żadnych pytań nie zgłoszono, wobec czego Przewodnicząca Rady  prosiła o przegłosowanie 

uchwały. 

Uchwała Nr XLVI/222/2018 

Rady Gminy Łączna z dnia 28 czerwca 2018 r. 

została podjęta większością głosów 

za – 11, przeciw – 0, wstrzymało się 4/15 radnych 

Uchwała stanowi załącznik do protokołu. 
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Ad  9 h) 

Podjęcie uchwały w sprawie udzielenia pomocy finansowej Gminie Raków na wzniesienie 

pomnika Wincentego Witosa na terenie miasta Kielce. 

Radny Nyga – zapytał czy nie możemy na dla Gminy Raków przekazać zamiast 5 tys. zł np.  

1 tys. zł. 

Skarbnik Gminy p. Alicja Miernik – żeby Wójt podpisał porozumienie z Gminą Raków 

powinna być podjęta uchwała. Jeśli nie będzie  podjęta uchwała Wójt nie będzie  mógł 

podpisać porozumienia i przekazać pieniędzy. Zmiany w budżecie gdzie była ujęta ta pomoc 

finansowa są już przegłosowane i nie możemy tego zmienić. Teraz albo podejmujemy 

uchwałę o pomocy albo nie podejmujemy. 

Radny Nyga – w takim razie ja się wstrzymam bo 5 tys. zł to dużo, nie stać nas na to. 

Radny Osman – przed chwilą zgłaszaliśmy potrzeby w naszych sołectwach, nie należymy do 

najbogatszych gmin. Ja się proszę o dwie lampy w sołectwie Podzagnańszcze , a tu 

przekazujemy 5 tys. zł. , dochodzimy do paradoksu. Radna Żaczek mówiła, że o oświetlenie 

prosi już 8 lat. Kwotę pomocy powinniśmy wypracować i ustalić na komisji. Równo na 

wszystkie gminy wychodzi po 2 500 zł. dlaczego mamy dać 5 tys. zł. Nie wiadomo czy gminy 

sąsiednie dadzą pieniądze. 

Skarbnik Gminy p. Alicja Miernik – radni mogą złożyć wniosek formalny żeby kwota była 

mniejsza. Wtedy ze środków, które były przesunięte w budżecie czyli 5 tys. zł wydatkujemy 

podjętą kwotę, a reszta zostaje niewydatkowana. 

Radny Osman – zgłaszam wniosek formalny aby kwotę obniżyć, podzielić równo na 

wszystkie gminy w powiecie kieleckim, czyli przyznać  po 2 500 tys. zł. 

Przewodnicząca Rady – prosiła o przegłosowanie wniosku Radnego Osmana aby kwotę 

podzielić równo na wszystkie gminy w powiecie kieleckim, czyli przyznać 2 500 tys. zł dla 

Gminy Raków. 

Za wnioskiem radnego Osmana :  za – 3, przeciw – 7, wstrzymało się -  5/15 radnych. 

Wniosek nie przeszedł. 

Radny Borowiec – zapytał jak to się dzieje, że na jedną inwestycję na pstryknięcie znajdują 

się pieniądze, a na to, o co proszę od kilku lat czyli np. przystanek Zalezianka-Jaśle nie ma 

pieniędzy. Innym gminom łatwo dajemy pieniądze. Ile razy Wójt do innych gmin wystąpił o 

dofinansowanie czegoś w naszej gminie. 

Wójt Gminy p. Romuald Kowaliński – funkcjonowanie samorządów i nie tylko samorządów 

polega na chęci współpracy. Jeśli mamy do czynienia z problemem i nie możemy sobie sami 

z nim poradzić to idziemy do przyjaciół po pomoc. W 2006 roku wystąpiłem po raz pierwszy 

z taką wyciągniętą ręką do samorządów sąsiadujących i spotkałem się ze zrozumieniem. 

Myślę o powiatach, gminach, wspólnie razem zrealizowaliśmy inwestycję. To nie było 

pstryknięcie ale poważny wysiłek nie tylko po stronie Gminy Łączna ale i samorządów.  

Źle się czujemy, że musimy z czegoś rezygnować i nie możemy zrobić inwestycji ponieważ 

brakuje środków. Jeśli występowały do nas Stowarzyszenia czy Szpital Powiatowy w jednych 

sprawach wydawaliśmy decyzje pozytywne, w innych negatywne. Część negatywnych 

decyzji była sensowna i mądra, jak przykład poręczenia za środki w banku zaciągnięte na 

ratowanie Szpitala w Skarżysku. Nie zgodziliśmy się i to była mądra decyzja, nie skutkowała 

tym co się stało w gminach, które poręczyły. To nie odnosi się tylko do współpracy 

samorządów, przenosi się to na radnych. Jeśli radni są w stanie przekonać siebie do 

konkretnych decyzji to decyzje są podejmowane zgodnie. 

Każdą sprawę przez 12 lat pracy traktowałem poważnie. To radni każdej kadencji decydują, 

dogadujcie się ze sobą. Rządzenie to nie jest jedna kadencja. 
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Radny Osman – chcieliśmy się z Panem dogadywać w kwestii infrastruktury sportowej czy 

dogadał się Pan z nami. 

Więcej uwag nie zgłoszono. 

Przewodnicząca Rady – prosiła o przegłosowanie uchwały w sprawie udzielenia pomocy 

finansowej Gminie Raków na wzniesienie pomnika Wincentego Witosa na terenie miasta 

Kielce. 

Uchwała Nr XLVI/223/2018 

Rady Gminy Łączna z dnia 28 czerwca 2018 r 

została podjęta większością głosów 

za – 8, przeciw – 4, wstrzymało się 3/15 radnych 

Uchwała stanowi załącznik do protokołu. 

 

Ad  9 i) 

Podjęcie uchwały w sprawie zmiany Nr 2 w miejscowym planie zagospodarowania 

przestrzennego gminy Łączna. 

Radny Borowiec – zapytał czy przegłosowanie tej uchwały wiąże się z realizacją podłączenia 

tego terenu do wodociągu i kanalizacji. 

Wójt Gminy p. Romuald Kowaliński – my mamy tylko przyjąć uchwałę dotyczącą zmiany 

planu dla tego terenu. Jakie są następstwa nie wiem. 

Więcej uwag nie zgłoszono. 

Przewodnicząca Rady – prosiła o przegłosowanie uchwały w sprawie zmiany Nr 2 w 

miejscowym planie zagospodarowania przestrzennego gminy Łączna. 

 

Uchwała Nr XLVI/224/2018 

Rady Gminy Łączna z dnia 28 czerwca 2018 r. 

została podjęta większością głosów 

za – 12, przeciw – 1, wstrzymało się 2/15 radnych 

Uchwała stanowi załącznik do protokołu. 

 

Ad  9  j) 

Podjęcie uchwały w sprawie zatwierdzenia rocznego sprawozdania finansowego Gminnej 

Biblioteki Publicznej w Łącznej za rok 2017. 

Żadnych uwag nie zgłoszono, wobec czego  Przewodnicząca Rady – prosiła o przegłosowanie 

uchwały.  

 

Uchwała Nr XLVI/225/2018 

Rady Gminy Łączna z dnia 28 czerwca 2018 r 

została podjęta większością głosów. 

za – 10, przeciw – 0, wstrzymało się 5 / 15 radnych 

Uchwała stanowi załącznik do protokołu. 

 

 

Ad  9  k) 

Podjęcie uchwały w sprawie zatwierdzenia sprawozdania finansowego wraz ze 

sprawozdaniem z wykonania budżetu za 2017 rok. 

Przewodnicząca Rady  -  stwierdziła, że projekt uchwały był wczoraj omawiany na komisji, 

ale czy są jakieś pytania. 
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Radny Borowiec – pytanie odnośnie wydatków w dziale 900 - kwota ze środków własnych 

55 210,60 zł. 

Skarbnik Gminy p. Alicja Miernik – rozdz. 90002 budżet gospodarki odpadami nie 

zbilansował się, dochody były mniejsze niż wydatki i gmina dołożyła z własnych środków. 

Żeby budżet gospodarki odpadami się zbilansował konieczne jest podwyższenie, opłaty za 

śmieci. 

Radny Borowiec – gmina miała nie dokładać ze swoich pieniędzy do śmieci. Nie było 

propozycji uchwały z gminy żeby zwiększyć opłaty dla mieszkańców za śmieci. 

Skarbnik Gminy p. Alicja Miernik – jest tak co roku, nie tylko w tym roku. Zależy jak 

rozstrzygnie się przetarg na wywóz śmieci, bo to są największe koszty. 

Radny Osman – zapytał czy ustawa śmieciowa pozwala na dofinansowanie  śmieci ze 

środków własnych gminy.  

Z jakich środków zostały przesunięte pieniądze na dofinansowanie do drogi w Klonowie  

250 tys. zł. 

Skarbnik Gminy p. Alicja Miernik – co do finansowania śmieci ze środków własnych, nie 

mamy zastrzeżeń RIO.  

Droga Klonów pieniądze z przychodów z kredytu. W lipcu 2017 roku była podjęta uchwała    

o zaciągnięciu kredytu. Wówczas mieliśmy informację, że płatności wynikające z dotacji do 

powiatu będą pierwsze niż za drogę w Klonowie i dlatego nastąpiło zwiększenie kredytu w 

kwocie 250 tys. zł. z przeznaczeniem na dotację  do podmiotów. Taki też został złożony 

wniosek do RIO o wydanie opinii kredytowej. Trzech radnych było u mnie po sesji i takich 

właśnie informacji udzieliłam. 

Radny Osman – podczas Komisji Rewizyjnej poprosiłem o dokumenty dofinansowania drogi 

Klonów. Projekt drogi w oparciu o środki unijne kwota 450 tys. zł. 290 tys. zł. ze środków 

unijnych,a reszta ze środków własnych. Okazało się, że projekt drogi był źle zrobiony i 

dołożyliśmy do drogi 250 tys. zł. m.in. na obrzeża w rowach.  

I tu pytanie , czy na etapie projektu nie można było tego przewidzieć. Firma przyjechała na 

miejsce i okazało się, że jest trzęsiawka na drodze i trzeba  drogę wzmocnić w tych 

miejscach. W jakich to było miejscach,  czy przy przepustach wodnych czy gdzieś na drodze. 

Czy projektant, który wykonywał projekt drogi  nie zrobił odpowiednich badań żeby projekt 

był dobry. Czy gmina nie powinna wystąpić do projektanta o odszkodowanie za to , że 

wykonał źle projekt i w związku z tym gmina poniosła koszty.  

Faktura na 192 tys. zł w punkcie,  dodatkowo dołożenie 1 cm warstwy ścieralnej asfaltu.  

Na etapie projektu projektuje się drogę z warstwą ścieralną  4 cm, a później dodaje się 1 cm 

tej warstwy  i za to  dokłada się środki z budżetu gminy 250 tys. zł.  

Kwota 250 tys. zł w oparciu o środki unijne to kolejna inwestycja drogowa w gminie . 

To zostało niedopatrzone. Z infrastrukturą sportową Wójt nie chciał z nami rozmawiać tylko 

zrobił tak jak uważał. 

Radny Śliwa – mam zdjęcia drogi Klonów wszystko się sypało. Przyjechał biegły sądowy od 

dróg i powiedział że jak coś znajdzie nie w porządku to wstrzyma budowę.  Takie jest u nas 

podłoże, w poprzedniej kadencji jeździły komisje na Klonów, stan drogi był okropny, 

samochody się topiły.  Teraz jest zrobione raz, a porządnie i dobrze. 
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Radny Borowiec – pytanie odnośnie dochodów gminy - skutki z tyt. zwolnień z podatku od 

nieruchomości 216 tys. zł.  ilu ludzi było zwolnionych z tego podatku. 

Skarbnik Gminy p. Alicja Miernik – wszyscy mieszkańcy z tych skutków skorzystali.  

Np. jeżeli podatek od domu, za 1 m2 powinniśmy płacić max. 4 zł, a Rada Gminy ustaliła, że 

będzie to 2 zł , to o te 2 zł wszyscy mieszkańcy płacą mniej za domy mieszkalne. To są 

właśnie  te skutki, a nie umorzenie przez Wójta. 

Radny Borowiec –   z tytułu nie zastosowania maksymalnych stawek podatków, gmina 

straciła  1mln. 200 tys. zł.  

Skarbnik Gminy  -  tak są to skutki we wszystkich podatkach łącznie od osób fizycznych i 

prawnych, wynikające z niezastosowania maksymalnych stawek. 

Radny Osman – zadałem proste pytanie i jako Rada powinniśmy na te pytania uzyskać 

odpowiedź. Chodzi o projekt drogi Klonów. 

Kierownik Wydziału Technicznego p. Krzysztof Pastuszka – w chwili projektowania 

projektant zrobił to najlepiej jak umiał. Zrobił to może w okresie suchym kiedy sytuacja taka 

jak ostatniej zimy nie miała miejsca. Zima w 2016r. zrobiła rewolucję na tej drtodze, ta droga 

wywróciła się do góry nogami. Z tego tytułu została podjęta decyzja, że musi zostać 

wzmocniona podbudowa i wzmocniona warstwa wiążąca. Z tego tytułu zostało zastosowane 

dodatkowo 1 cm warstwy ścieralnej czyli w sumie 5 cm.  Faktura jest na 1cm bo 4 cm były 

już przewidziane w projekcie. Projektant zastosował umocnienia, a zima pokazała, że to by 

się nie sprawdziło. Dlatego została podjęta decyzja o zastosowaniu prefabrykatów. Dzięki 

temu mamy taką drogę jak mamy. Mamy nadzieje, że nie będziemy musieli do niej w 

najbliższych latach wracać. 

Innych uwag do uchwały nie zgłoszono. 

Przewodnicząca Rady – prosiła o przegłosowanie uchwały w sprawie zatwierdzenia 

sprawozdania finansowego wraz ze sprawozdaniem z wykonania budżetu za 2017 rok. 

 

Uchwała Nr XLVI/226/2018 

Rady Gminy Łączna z dnia 28 czerwca 2018 r. 

została podjęta większością głosów 

Za – 11, przeciw – 3, wstrzymało się 1/15 radnych 

Uchwała stanowi załącznik do protokołu. 

 

Ad  10. 

Podjęcie uchwały w sprawie udzielenia absolutorium Wójtowi Gminy Łączna z tytułu 

wykonania budżetu za 2017 rok. 

a) opinia Regionalnej Izby Obrachunkowej o sprawozdaniu w wykonania budżetu 

Gminy Łączna za 2017 rok. 

Skarbnik Gminy p. Alicja Miernik -  odczytała opinię Regionalnej Izby Obrachunkowej o 

sprawozdaniu z  wykonania budżetu Gminy Łączna za 2017 rok .   

Opinia RIO o sprawozdaniu z wykonania budżetu gminy za 2017 rok była pozytywna.    

 

b) informacja o stanie mienia jednostki samorządu terytorialnego; 

 Skarbnik Gminy  p. Alicja Miernik –  poinformowała, że informacja nie zmieniła się  

w stosunku do roku ubiegłego.  Nie było nabycia nowych działek, nie było komunalizacji,  

nie było sprzedaży.  

Dochody jakie uzyskaliśmy z mienia komunalnego w 2017 roku wyniosły 117 698,61 zł. 
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c)   wniosek Komisji Rewizyjnej o udzielenie absolutorium  Wójtowi Gminy Łączna  z 

tytułu wykonania budżetu  za 2017 rok  wraz z  uzasadnieniem; 

Przewodniczący Komisji Rewizyjnej radny Jacek Januchta   -  odczytał  wniosek Komisji 

Rewizyjnej Rady Gminy Łączna z dnia 16 maja 2018r. w sprawie absolutorium dla Wójta 

Gminy Łączna. 

Komisja Rewizyjna wnioskowała do Rady Gminy Łączna o udzielenie absolutorium Wójtowi 

Gminy Łączna z tytułu wykonania budżetu za 2017 rok wraz z uzasadnieniem. 

 

d) Opinia Regionalnej Izby Obrachunkowej o wniosku Komisji  Rewizyjnej; 

Opinię RIO o wniosku Komisji Rewizyjnej wraz z uzasadnieniem odczytała   Przewodnicząca 

Rady Gminy Monika Pająk.  

Regionalna Izba Obrachunkowa  zaopiniowała wniosek pozytywnie.  

 

e) Dyskusja 

Przewodnicząca Rady otworzyła dyskusję na temat wykonania budżetu za 2017 rok. 

Radny Osman – mam pytanie do Kierownika Wydziału Technicznego. Chcę uzyskać 

informację czy w SIWZ do drogi Klonów było ujęte, że kwota która była przeznaczona na 

drogę w Klonowie mogła być rozszerzona o jakieś dodatkowe pieniądze. 

Kierownik Wydziału Technicznego p. Krzysztof Pastuszka –  SIWZ nie musi takich rzeczy 

zawierać ponieważ zawiera to ustawa o zamówieniach publicznych. Na tamten czas była 

ustawa przejściowa, która dopuszczała możliwość zwiększenia wartości udzielonego 

zamówienia. Gdybyśmy mieli zamknięte możliwości nie zwiększylibyśmy kontraktu. Ustawa 

dopuszczała taką możliwość. Tą sytuację konsultowaliśmy z Urzędem Marszałkowskim 

ponieważ sami nie mogliśmy podjąć takiej decyzji,  gdy sami nie finansujemy inwestycji. 

Urząd Marszałkowski zaopiniował pozytywnie i analizując dokumenty przekazał jak mamy to 

wykonać. 

Radny Osman – zapytał czy droga asfaltowa, która już istniała na Klonowie przed budową z 

nowego projektu,  została zmielona i wykorzystana na podbudowę. 

Kierownik Wydziału Technicznego p. Krzysztof Pastuszka – tak, ta warstwa została 

wykorzystana w podbudowie, jako grubsza warstwa podbudowy. Podbudowa została 

wzmocniona. 

Radny Śliwa – podczas realizacji drogi nastąpiła przerwa w budowie , zostawili budowę na 

1,5 miesiąca , bo wykonawca powiedział, że tego nie ruszy dopóki nie znajdą się pieniądze  i 

trzeba było uzgodnić w Urzędzie Marszałkowskim.  Wszystko zostało wykorzystane,  

zmielone i wykorzystane w podbudowie. 

Radny Osman – chciałbym wyrazić swoją opinię o budżecie za 2017 rok. 

Wiadomo w jakim terenie mieszkamy więc wiadomo jak projekt drogi powinien być 

zrobiony. Celowość i zasadność budowy drogi w Klonowie nie budzi wątpliwości , ale  jak 

doszło do wybudowania tej drogi i za jakie pieniądze z budżetu gminy zaznaczam, że doszło 

do niegospodarności.  

Droga Klonów 4 lata temu została zrobiona za 180 tys. zł z budżetu gminy. Wykorzystano ją 

jako podbudowę nowej drogi, więc wpisuję kwotę 180 tys. zł na minus z budżetu gminy, 

uważam to za niegospodarność.  

Kolejna niegospodarność  to dołożenie do projektu nowej drogi Klonów kwoty 250 tys. zł.  

Jeszcze jedna niegospodarność to kara 530 tys. zł za kanalizację Gózd-Łączna.  Razem daje to 

kwotę  963 tys. zł wydane w 2017r. z zasadą niegospodarności.  Kwoty wydane mogłyby być 

dużo niższe gdyby wszystko dobrze funkcjonowało. 
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Kierownik Wydziału Technicznego p. Krzysztof Pastuszka – proszę nie wprowadzać radnych 

w błąd, bo podbudowa wykonana za 180 tys. zł nie została zniszczona, ponieważ to było 

podbudową,  która dodatkowo  została wzmocniona i nadal została podbudową. 

O zniszczeniu można by mówić, gdyby ta warstwa została zerwana i wywieziona gdzieś          

a na tym miejscu położona nowa podbudowa.   

Nie wszystko co jest czarne na drodze jest asfaltem. Na tej warstwie podbudowy miała być 

położona warstwa ścieralna  ale  po tym   co zima pokazała zdecydowaliśmy, że  istniejącą 

podbudowę trzeba wzmocnić i dopiero przykryć warstwą ścieralną i tak też zostało 

wykonane. 

Radny Borowiec – zapytał Przewodniczącego Komisji Rewizyjnej radnego Jacka Januchtę 

czy Komisja zbadała wszystkie aspekty wykonania budżetu za 2017 rok,  chodzi mi o 

dofinansowanie do śmieci, czy do drogi. 

Przewodniczący Komisji Rewizyjnej radny Jacek Januchta – na Komisji Rewizyjnej na 

wszystkie zadane pytania otrzymaliśmy odpowiedź,  wszystkie problemy, niejasności zostały 

wyjaśnione.  Zadał pytanie członkom Komisji Rewizyjnej, czy podczas kontroli na jakieś 

pytanie nie dostaliśmy odpowiedzi, czy dokumenty nie zostały nam udostępnione. 

Członkowie Komisji Rewizyjnej odpowiedzieli, że nie było żadnych problemów z 

uzyskaniem odpowiedzi czy dokumentów. 

Innych pytań nie zgłoszono.  

Na tym zakończono dyskusję. 

f) Głosowanie uchwały  

Przewodnicząca Rady – prosiła o przegłosowanie uchwały w sprawie udzielenia absolutorium 

Wójtowi Gminy Łączna z tytułu wykonania budżetu za 2017 rok . 

 

Uchwała Nr XLVI/227/2018 

Rady Gminy Łączna z dnia 28 czerwca 2018 r 

została podjęta większością głosów 

za – 10, przeciw – 3, wstrzymało się - 2 / 15 radnych 

 

Uchwała stanowi załącznik do protokołu. 

 

Wójt Gminy p. Romuald Kowaliński – podziękował wszystkim radnym którzy głosowali za 

podjęciem uchwały w sprawie absolutorium. To był rok trudny. Rządzenie to nie jedna 

kadencja, a większy przedział czasu. Niestety absolutorium jest uchwalane w przedziale 

rocznym. Tym, którzy byli przeciwni lub wstrzymali się również dziękuję za to że jesteście. 

Odnośnie kwestii związanych z realizacją inwestycji, ustawodawca w ustawie prawo 

zamówień publicznych przewidział, że mogą zdarzyć się sytuacje które są niezależne od 

projektanta czy inwestora.  

Co do kwestii niegospodarności,  wykonanie jakiejkolwiek naprawy jest przejawem 

niegospodarności. Najlepiej nie robić żadnych napraw i narzekać i czekać na zrobienie czegoś 

w całości. Życzę aby takie mądre decyzje jak dzisiaj w przyszłości państwo radni 

podejmowali, gratuluję i jeszcze raz dziękuję. 

Radny Nyga – lepiej zapobiegać niż leczyć. Droga Galerówka się zniszczy, jak się całkowicie 

zepsuje wtedy trzeba będzie więcej pieniędzy dołożyć, niż teraz aby ją poprawić. 
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Radna Żaczek – ja chciałam pogratulować Wójtowi Gminy  takiej niegospodarności, przez 

cztery lata widać, że coś się w tej gminie dzieje. Chciałabym żeby na sołectwo Łączna było 

przekazywanych jak najwięcej pieniędzy. Mam nadzieję, że zgłoszone prośby będą ujęte w 

przyszłym budżecie gminy. Gratuluję absolutorium. 

Chciałam zaprosić wszystkich na najbliższą sobotę na festyn rodzinny organizowany nad 

Zalewem Jaśle prze Kółko wędkarskie, KGW Osełków i KGW Łączna. Zapraszamy na 

zawody i pokazy ratownictwa wodnego. W przyszłym budżecie mamy nadzieję że nad 

zalewem zacznie się dziać coś pozytywnego, bo tam przychodzi czas na zmiany. 

 

Przewodnicząca Rady – przekazała zaproszenie w imieniu Radnego Śliwy, sołtysa Bieli i 

Wójta Gminy Łączna na uroczystości w Klonowie przy pomniku dnia 1-go lipca 2018r. na 

godzinę 17. 

 

Ad  11. 

Przyjęcie protokołu z posiedzenia Rady Gminy Łączna z dnia 21 maja 2018r. 

Radny Czerwiński – na poprzedniej sesji Radcy Prawnemu zadałem pytanie odnośnie 

Rozstrzygnięcia nadzorczego Wojewody Świętokrzyskiego. Sesja się kończy , odpowiedzi nie 

uzyskałem. 

Radca Prawny p. Wacław Iwanczatik  – uchwała została podjęta na wniosek kontroli RIO, 

która prowadziła kontrolę przejęcia drogi  e7 do zasobów gminy.  Było  to zalecenie 

pokontrolne. Protokół z kontroli jest u Sekretarza Gminy. 

Więcej uwag nie zgłoszono. 

 

Przewodnicząca Rady – prosiła o przegłosowanie protokołu z dnia 21 maja 2018r. 

Protokół  Nr XLIV/2018 z posiedzenia  Rady Gminy Łączna z dnia 21 maja 2018r. 

został przyjęty większością głosów.(za – 11, przeciw – 4, wstrzymało się – 0 / 15 obecnych) 

 

Przyjęcie protokołu z posiedzenia Rady Gminy Łączna z dnia 1 czerwca 2018r. 

Uwag do protokołu brak. 

Przewodnicząca Rady – prosiła o przegłosowanie protokołu z dnia 1 czerwca 2018r. 

Protokół  Nr XLV/2018 z posiedzenia  Rady Gminy Łączna z dnia 01 czerwca 2018r. 

został przyjęty większością głosów.(za – 11, przeciw – 4, wstrzymało się – 0 / 15  obecnych) 

 

Ad  12. 

Zakończenie obrad. 

Przewodnicząca Rady stwierdziła, że porządek obrad został wyczerpany, podziękowała 

wszystkim za udział i zamknęła XLVI-e w kadencji posiedzenie Rady Gminy Łączna. 

 

 

 

 

 

 

Protokół sporządziła                   Sekretarz obrad                          Przewodnicząca Rady Gminy 

  

Halina  Dziarmaga                     Marta Siewierska                                  Monika  Pająk 

  


